
ASSEMBLEA EXTRAORDINÀRIA DE FAMÍLIES ASSOCIADES A 

L’AFA DE L’ESCOLA L’AULET

CURS: 2021-2022

Núm. de sessió: 1/2021-2022

Dia: 10 de març de 2022

Hora d’inici: 20h

Hora d’acabament: 22h

Lloc: Primer pis de l’Ateneu de Celrà

Assistents de la Junta: Joana Ballart, Ferriol Danés, Sílvia Martínez, Radi Kirilova, Olga
Puignou, Montse Venegas, Júlia Blanco, Marta Ventura, Clémentine Prévost, Noemí Pérez,
Anna Pujolàs.

Assistents de les famílies associades: 18 famílies (sense comptar les de la Junta)

ORDRE DEL DIA I ACORDS:

1. Benvinguda i presentació de l’ordre del dia

La Sílvia, la presidenta de l’AFA, comença explicant el motiu de l’assemblea i dona la

benvinguda a tothom. Explica que l’assemblea s’ha convocat a petició d’un grup de

famílies que no estan d’acord en la decisió de la Junta de suprimir el servei “Juguem a

la tarda” i que l’assemblea és el lloc per escoltar els motius i opinions de tothom,

intercanviar punts de vista, donar tota la informació i prendre una decisió al respecte.

Explica que s’ha fet arribar a tothom un informe molt detallat del servei elaborat per la

comissió d’acollida i que el servei funciona des de fa 8 anys. A l’assemblea de l’any

passat es va parlar del servei, que era deficitari des de feia un any. Es va decidir

enquestar les famílies. Només van respondre 6 famílies i es va decidir pujar el preu del

servei. Al febrer del 2022 l’Alba ens diu que deixa la feina del Juguem a la tarda i per

això cal prendre una decisió. També des de la Junta s’ha preguntat a altres escoles

properes i en molts casos quan el servei ha estat deficitari l’han suprimit per decisió de

junta. Explica els preus de Les Falgueres actualitzat.

2. Debat i acords

S’obre el torn de paraula:

La Senda explica que ella ha signat la carta perquè la seva filla és usuària del servei (a

vegades única) però ja va dir en el moment de signar a les altres famílies que ella

entenia que si el servei el fan servir tan pocs nens/es es tanqui, que entén les dues

postures.



En Jordi diu que ell creu que el servei no és deficitari perquè es compensa amb

l’acollida de matí i que les dades del curs passat cal entendre-les en el context de

pandèmia. Diu que el preu tan alt no ha ajudat. Creu que hem de pensar si el volem

mantenir com a servei essencial independentment del nombre d’usuaris.

En Sergio proposa almenys mantenir el servei fins acabar el curs per no deixar famílies

penjades a mig curs baixant el preu i fent-lo més atractiu.

La Mercè explica que el servei fa 6 anys que és deficitari, que no és per la pandèmia ni

per l’augment de preus, que abans ja ho era.

L’Èrica exposa que caldria parlar del concepte “servei deficitari”, perquè ella creu que

cal analitzar-ho de forma global, si l’AFA és deficitària o no. Per ella el servei Juguem a

la tarda és essencial i creu que el que hauríem de fer és buscar una estratègia per

guanyar famílies sòcies. Cal mirar la situació global.

La Júlia diu que ella creu que no cal vincular la decisió de mantenir o no el servei

d’acollida de la tarda al global de l’economia de l’AFA.

La Sílvia afegeix que cal pensar que amb la pandèmia s’han hagut de deixar de fer

moltes coses que donaven beneficis a l’AFA.

L’Olga exposa que estem en un moment de replantejament que cal pensar molt bé en

què destinem l’energia i els diners (davallada padró, tendència a ser escola d’una sola

línia, canvi cultural...).

La Txell diu que almenys mantindria el servei fins que acabi el curs i explica que el preu

tan elevat d’aquest curs l’ha frenat moltes vegades d’utilitzar-lo.

La Mercè diu que cal pensar també en els diners que costa de més a més quan hi ha

baixes laborals.

L’Ariadna diu que els preus són massa elevats i que tot i que en el seu moment ella va

votar a favor d’apujar els preus perquè es pogués mantenir el servei ara creu que

pujant el preu del servei l’estem enterrant amb vida. Creu que cal decidir si considerem

aquest servei essencial i explica que si comptem també els usuaris esporàdics les

famílies que el feien servir eren més d’un 10% de les famílies sòcies. Ella creu que sí

que és un servei essencial per a la conciliació familiar i que la solidaritat és la base

d’una associació com és l’AFA, que si unes famílies el necessiten, encara que siguin

poques, ella creu que val la pena mantenir-lo. A més, creu que el fet que sigui un servei

que es fa en un espai coneguts pels nens i nenes i per persones que ja coneixen dona

molta tranquil·litat a les criatures i per ella això és un punt a favor d’aquest servei.

En Xavier diu que ell també mantindria el servei almenys fins a final de curs i creu que

caldria regular quan es considera que un servei és deficitari o no per no caure en



debats de sensibilitats i també establir quin ha de ser en cada cas el mecanisme de

presa de decisió. Això ens podria ajudar de cares a futures preses de decisions sobre

altres activitats i serveis perquè hi hauria uns criteris clars i sabuts per a tothom de

quan un servei es pot mantenir i quan s’ha d’anul·lar, i com s’ha de prendre aquesta

decisió, si en reunió de Junta o en assemblea de famílies sòcies.

La Montse també allargaria el servei fins a final de curs i diu que tard o d’hora haurem

de decidir què hem de deixar de pagar si no es pot pagar tot.

La Sílvia explica que ja hi ha l’extraescolar de Multiesport que ajuda a la conciliació

familiar.

La Meri creu que hem de tenir en compte l’excepcionalitat brutal d’aquests dos últims

anys i que sostenir el projecte artístic tal com és ara havent de pagar dos sous suposa

molts diners.

L’Olga diu que a l’assemblea de socis general es parlarà del projecte de forma global

perquè estem en un moment que cal fer-ho.

La Meri creu que el debat és més profund i que cal parlar de tot.

L’Anna explica que aquest any tenien pensat utilitzar el servei de Juguem a la tarda de

forma fixe però que han acabat sent eventuals perquè a la seva família aquest curs ja

els han confinat 7 vegades. Ella creu que cal mantenir el servei fins a final de curs i

planteja que el projecte artístic potser cal que el sustentin totes les famílies de l’escola

(en forma de quota per exemple) i no només l’AFA, ja que és quelcom que beneficia a

tot l’alumnat de l’escola.

En Ferriol explica els números dels últims anys i diu que no podem tenir en compte els

últims anys per valorar el tema econòmic per l’excepcionalitat que ens ha portat la

pandèmia. Comenta que som associació i com a tal no hem de tenir beneficis, només

entrades i sortides. Planteja la possibilitat de demanar alguna subvenció. Diu que

també creu que hem de mirar a nivell global. Fins fa poc teníem ingressos de les quotes

i de les extraescolars, i al punxar les extraescolars per totes les dificultats de la

pandèmia, han baixat molt els ingressos.

La Senda, en al·lusió al que ha proposat l’Anna, diu que hem de tenir en compte que

som escola pública i que si demanem una quota a les famílies pel projecte artístic

algunes no la podran pagar.

L’Olga explica que ella i la Sílvia en representació de la junta de l’AFA han fet reunió

amb l’equip directiu de l’Aulet per parlar del projecte artístic perquè caldrà buscar

altres fórmules.



L’Èrica diu que no ens hauria d’espantar tenir dèficit si tenim un bon romanent com

tenim i més quan l’acollida del matí compensa la de la tarda.

La Mercè explica que hi ha molts altres serveis essencials que s’han hagut de treure pel

tema de la pandèmia.

La Mireia proposa que al setembre es faci un balanç de la situació, mirar quantes

famílies compten fer ús del servei el curs que ve i posar tots els elements sobre la taula,

no només el detall del Juguem a la tarda. A vegades prendre decisions d’un aspecte

concret i a mitjan curs es fa difícil. Pot ser un risc objectivar serveis, prendre decisions

tan específiques sense tenir en compte el global de tot.

La Montse explica que abans de prendre aquesta decisió com a junta ja es va valorar

tot, que és una decisió que ve de lluny i que fa molt de temps que la junta hi pensa i hi

dona voltes.

L’Ariadna diu que el fet de deixar el curs a mitges és el que ha trasbalsat a algunes

famílies.

La Joana explica que quan es va fer l’enquesta a les famílies demanant pel servei

Juguem a la tarda molt poca gent la va contestar i des de la junta es va entendre que no

hi havia gaire interès per aquest servei.

L’Olga explica que s’han buscat moltes opcions, que hi ha molta feina a fer a l’AFA i que

falten mans.

En Jordi creu que està bé que la junta prengui decisions perquè és la seva feina i que

també està bé que algunes decisions es vulguin parlar en assemblea.

La Meri diu que algunes decisions més complexes o conflictives potser caldria

decidir-les en assemblea.

Després d’una bona estona de debat i d’haver pogut escoltar totes les opinions i

arguments, es decideix votar entre dues opcions:

1) Anul·lar el servei Juguem a la tarda d’aquí 15 dies fins a noves necessitats.

2) Mantenir el servei fins a final de curs i emplaçar la decisió a l’assemblea

general.

La votació es fa de forma secreta a través d’unes butlletes i el recompte de vots queda

així:

Opció 1: 10 vots

Opció 2: 18 vots



Per tant, es decideix que el servei Juguem a la tarda es manté tal com està fins a final

de curs i que en la pròxima assemblea general de famílies sòcies es prendrà la decisió

de què fer amb aquest servei de cares al proper curs.

3. Agraïments i comiat

La Sílvia acomiada els assistents i dona les gràcies a tothom per l’assistència.

I quan són les 10 hores i 10 minuts de la nit donem per finalitzada l’assemblea

extraordinària d’avui.


